
ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 22/2015 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 569/2015                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση απολογισμού, ισολογισμού και 
αποτελεσμάτων χρήσης Δήμου Βέροιας, 
διαχειριστικής περιόδου 2014 

 
Σήμερα 5 Οκτωβρίου του έτους 2015 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 

συνήλθε σε ειδική τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 1-10-2015 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, 
τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, 
τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 67 του Ν. 3852/2010, του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006 και του άρθρου 163 του Ν. 
3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  36 μέλη: 

 
                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 

1) Α. Λαζαρίδης, 2) Θ. Αγγελίνας, 3) Χ. Κούτρας, 4) Τ. 
Χατζηαθανασίου, 5) Β. Παπαδόπουλος, 6)Α.Σιδηρόπουλος, 
7)Δ.Κουλουριώτης, 8)Δ.Τραπεζανλής, 9) Θ. Κορωνάς, 
10)Σ.Διαμάντης, 11)Γ.Σοφιανίδης, 12) Ν. Μωυσιάδης, 
13)Π.Τσαπαρόπουλος, 14) Β.Λυκοστράτης, 15) Γ. Κάκαρης, 
16)Μ. Παπαϊωάννου, 17)Λ.Ακριβόπουλος, 18)Σ.Ασλάνογλου, 
19)Γ.Ορφανίδης, 20)Ε.Ιακωβίδου, 21)Α.Σιακαβάρας, 22)Θ.Τέτος, 
23)Κ.Καραπαναγιωτίδης, 24)Ι.Κυρατλίδης, 25) Ν. Τσιαμήτρος, 
26)Ζ.Πατσίκας, 27) Α. Καγκελίδης, 28)Γ.Γουλτίδης, 
29)Η.Τσιφλίδης, 30)Σ.Ελευθεριάδου, 31)Ν.Μπέκης, 
32)Π.Παπαδίνα, 33)Α.Αποστολόπουλος, 34)Α.Μαρκούλης, 
35)Σ.Στουγιάννος, 36)Γ.Μελιόπουλος. 

Ι.Χειμώνας, Χ. Γαϊτάνου, 
Ν.Μαυροκεφαλίδης, 
Μ.Σουμελίδης, Ι.Παπαγιάννης 

                 Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                        
Ε.Γκόγκα, Χ.Κεχαΐδης, Χ.Σταφυλίδου, Ι.Σιδηρόπουλος, Ν. Αγγέλου 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, 
Α. Βοργιαζίδου, Γ.Λιλιόπουλος, Α. Πέτρου, Α. Κακαγιάννης, Η. Μπατσαράς, Κ.Πιστοφίδης, Α.Γκεκόπουλος, 
Σ.Λυκοστράτης, Ι.Καραγιάννης, Χ. Τσανασίδης, Ε.Μοτσιόπουλος, Π. Ποταμόπουλος, Α. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, 
Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση:  

 
 
 

 
 
 
 
 

ΑΔΑ: 7ΣΘΞΩ9Ο-ΡΣΤ



Ο Πρόεδρος κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης και εισηγούμενος το μοναδικό θέμα της 
ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 29-9-2015 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου οικονομικών Στυλιανού Ασλάνογλου, που έχει ως εξής: 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 163 του Ν.3463/06 του Δ.Κ.Κ. και των άρθρων 72 
και 267 του Ν.3852/10, ως το τέλος Μαϊου εκείνος που ενεργεί την ταμειακή υπηρεσία του δήμου 
υποβάλλει δια του Δημάρχου στην Οικονομική Επιτροπή λογαριασμό της διαχείρισης του 
οικονομικού έτους που έληξε.  

Μέσα σε δύο (2) μήνες αφότου παρέλαβε τα ανωτέρω στοιχεία, η Οικονομική Επιτροπή 
τα προελέγχει και το αργότερο (5) ημέρες μετά την λήξη του διμήνου υποβάλλει τον απολογισμό 
και ,προκειμένου για Δήμους που εφαρμόζουν το κλαδικό λογιστικό σχέδιο, τον ισολογισμό και 
τα αποτελέσματα χρήσεως μαζί με έκθεσή της στο Δημοτικό Συμβούλιο.  

Το Δημοτικό Συμβούλιο μέσα σε προθεσμία δύο (2) μηνών αφότου παρέλαβε τον 
απολογισμό, τον ισολογισμό, τα αποτελέσματα χρήσεως και την έκθεση της Οικονομικής 
Επιτροπής, αποφασίζει με πράξη του, για την έγκριση του απολογισμού και του ισολογισμού και 
διατυπώνει τις παρατηρήσεις του σχετικά με αυτόν, σε ειδική γι’ αυτό το σκοπό συνεδρίαση στην 
οποία παρίσταται και ο διευθυντής των οικονομικών υπηρεσιών του Δήμου.   

Στους Δήμους που εφαρμόζουν το κλαδικό λογιστικό σχέδιο στην ανωτέρω ειδική 
συνεδρίαση  του Δημοτικού Συμβουλίου καλείται και παρίσταται και ο ορκωτός ελεγκτής-
λογιστής ή ο αναπληρωτής του, ο οποίος συνέταξε το πιστοποιητικό ελέγχου. 

Με την ολοκλήρωση των ισολογισμών και των αποτελεσμάτων χρήσεως του έτους 2014 
και ύστερα από τις με αρίθμ.327/15 και 513/15 Αποφάσεις Οικονομικής Επιτροπής, σύμφωνα με 
τις οποίες  έγινε ο προέλεγχος του απολογισμού και ισολογισμού του  Δήμου Βέροιας, σε 
εφαρμογή των διατάξεων του άρθρου 163 του Ν.3463/06,  σας υποβάλλουμε τον απολογισμό και 
ισολογισμό της  Διαχειριστικής Χρήσης (1 Ιανουαρίου – 31 Δεκεμβρίου 2014), συνοδευόμενα 
από έκθεση ελέγχου της Οικονομικής Επιτροπής και παρακαλούμε ν’ αποφασίσετε: 

1- Για την έγκριση ή μη του Απολογισμού και Ισολογισμού έτους 2014 του Δήμου 
Βέροιας, αφού σας γνωρίσουμε ότι: 

Ο απολογισμός του Δήμου Βέροιας του έτους 2014 παρουσιάζει: Εσοδα: 41.523.964,09€  
Εξοδα: 38.069.771,18€  και Χρηματικό Υπόλοιπο: 3.454.192,91€. 

Ο ισολογισμός του Δήμου Βέροιας χρήσης 2014 παρουσιάζει: Γενικό Σύνολο 
Ενεργητικού: 139.472.194,96€, Γενικό Σύνολο Παθητικού: 139.472.194,96€  

Καθαρά Αποτελέσματα (Πλεόνασμα) Χρήσης: 1.255.430,90€ 
 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Αλεξανδροπούλου(Ορκωτή ελέγκτρια):  Είμαστε εδώ για την έγκριση των οικονομικών 

καταστάσεων της χρήσης 2014. Προσπαθήσαμε να αποτυπώσουμε όλα τα έξοδα και τα έσοδα της 
χρήσεως σωστά. Από την προσπάθεια μας αυτή το αποτέλεσμα που προέκυψε, απεικονίζεται στην 
κατάσταση αποτελεσμάτων χρήσης του ισολογισμού.  

Το αποτέλεσμα της χρήσεως είναι πλεόνασμα 1.255.430,90€, το οποίο αποτελείται από 
πραγματικό πλεόνασμα 3.773€ αφαιρουμένων όμως των αποσβέσεων που είναι ένα λογιστικό 
νούμερο καταλείπει το αποτέλεσμα το θετικό που σας είπα το 1.255.430€.  

Δεν σας διαβάζω όλο το κείμενο, σας διαβάζω απευθείας τις παρατηρήσεις μας, τις γενικές 
παρατηρήσεις μας, όχι λεπτομέρειες οι οποίες βρίσκονται στην έκθεση την αναλυτική. Από τον 
έλεγχο μας προέκυψαν τα εξής θέματα: Στο λογαριασμό Γ3/1 τίτλοι πάγιας επένδυσης 
περιλαμβάνονται: α. Η αξία κτήσης δυο ανωνύμων εταιρειών, ποσού 90.000€ οι οποίες έχουν 
τεθεί σε καθεστώς εκκαθάρισης, β. Η αξία κτήσεως μετοχών 4 ανωνύμων εταιρειών ποσού 
169.806,02€, των οποίων η εσωτερική λογιστική αξία είναι 57.327,45€.  

Δεν έχει σχηματιστεί η πρόβλεψη υποτίμησης αυτών των μετοχών γιατί από την 
προκύπτουσα διαφορά ποσού 202.478,57€ με συνέπεια η αξία του λογαριασμού αυτού και τα ίδια 
κεφάλαια να εμφανίζονται ισόποσα αυξημένα.  

Β΄ παρατήρηση: Στο λογαριασμό του ενεργητικού Δ2/1 «Απαιτήσεις από πώληση αγαθών 
και υπηρεσιών» περιλαμβάνονται και απαιτήσεις σε καθυστέρηση της πράξεως συνολικού ποσού 
5.124.000€. Ο δήμος δεν διενέργησε ανάλογη πρόβλεψη για να καλύψει ενδεχόμενη ζημία που θα 
προκύψει από τη μη είσπραξη των απαιτήσεων αυτών. Κατά την εκτίμησή μας για την κάλυψη 
ζημιών από τη μη ρευστοποίηση των απαιτήσεων αυτών, έπρεπε να έχει σχηματιστεί πρόβλεψη 
ποσού 1.000.000€ περίπου.  
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 Γ΄ παρατήρηση: Κατά του δήμου έχουν ασκηθεί αγωγές από τρίτους και εργαζόμενους 
διεκδικώντας αποζημιώσεις συνολικού ποσού 1.845.000€ περίπου. Εκτιμάται ότι οι αγωγές αυτές 
θα ευδοκιμήσουν υπέρ αυτών για το ποσό των 840.000€. Αν θέλετε κάτι να με ρωτήσετε επί των 
υπολοίπων κονδυλίων και διευκρινήσεις επί των παρατηρήσεων του πιστοποιητικού στη διάθεσή 
σας. 

Δήμαρχος: Να αναφέρετε ποιες είναι οι εταιρείες γιατί δεν γνωρίζουν όλοι ποιες είναι οι 
εταιρείες. 

Αλεξανδροπούλου: Οι εταιρείες των συμμετοχών εννοείται;  
Μαρκούλης(Ομιλία εκτός μικροφώνου): Τις παρατηρήσεις είναι εύκολο να τις έχουμε 

Πρόεδρε; 
Αλεξανδροπούλου: Βεβαίως, σε αυτό δεν δώσαμε μια διευκρίνιση γιατί δεν σας 

μοιράστηκε. Προχθές η Οικονομική Επιτροπή πέρασε….  
Σε εκκαθάριση είναι οι εταιρείες ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ΔΗΜΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ και η 

ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΣΥΝΟΤΑ Α.Ε. Οι υπόλοιπες τέσσερις, η μία εξ αυτών δεν μας έχει 
δώσει ποτέ στοιχεία παρά τις πιέσεις του διευθυντή και του προϊσταμένου της Οικονομικής 
Υπηρεσίας ,ήρθε από την απορρόφηση. Είναι οι «Πιερίδες Μούσες» του Δ.Μακεδονίδος. 
Ψάχνουμε από την πρώτη ώρα να βρούμε περαιτέρω στοιχεία να την βάλουμε σε εκκαθάριση να 
την κρατήσουμε;  

Η ΑΜΑΛΘΕΙΑ, η ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ΔΙΑΔΗΜΟΤΙΚΗ, οι ΨΗΦΙΑΚΕΣ ΠΟΛΕΙΣ, αυτές 
είναι οι συμμετοχές. Έχουμε βέβαια στην κατοχή μας και δημοτικές επιχειρήσεις που είναι η 
ΔΕΥΑΒ κλπ. που οι ισολογισμοί τους δεν έχουν παρατηρήσεις, έχουν πλεόνασμα μπροστά στις 
αξίες κτήσεως που τις έχουμε και γι’ αυτό δεν αναγράφεται καμία παρατήρηση για αυτές.  

Η ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ έχει μπει από το 2012 σε εκκαθάριση και ακόμα δεν έχει τελειώσει 
και η ΣΥΝΟΤΑ της οποίας ο εκκαθαριστής της δημοσιεύει ισολογισμούς, έχει μπει από το 2011, 
αλλά ακόμα δεν έχει ολοκληρωθεί η εκκαθάριση. 

Δαούλας: Σήμερα συζητάμε πέρα από τον ισολογισμό και τον απολογισμό του 2014 και 
επί αυτού θα ήθελα να αναφέρω ότι ο απολογισμός του δήμου παρουσιάζει έσοδα 41.523.924,09€ 
έξοδα 38.069.771,18€ και χρηματικό υπόλοιπο που μεταφέρθηκε στη χρήση του 2015 
3.454.192,91€.  

Όσον αφορά τα προϋπολογισθέντα να σας αναφέρω δυο τρία σημεία.  
Όσον αφορά την πορεία του προϋπολογισμού του 2014 ως προς τα έσοδα είχαμε 

υλοποίηση του προϋπολογισμού της τάξης του 75% περίπου, ως προς τα έξοδα της τάξης του 
68%. Αυτά σε γενικές γραμμές. Ότι ερωτήσεις θέλετε είμαστε στη διάθεσή σας να σας 
απαντήσουμε. 

Μαρκούλης: Ήθελα λίγο να ρωτήσω όταν αναφέρεται σε γήπεδα και οικόπεδα τι ακριβώς 
εννοούμε και για ποιο λόγο δεν έχουμε αποσβέσεις; 

Αλεξανδροπούλου: Τα γήπεδα και οικόπεδα δεν αποσβένονται, η αξία γης δεν χάνει την 
αξία της, την χάνει αν υποτιμηθεί με τις αντικειμενικές αξίες. Αποσβένουμε μόνο τα πάγια τα 
οποία κατασκευάζουμε εμείς ή οι επιχειρήσεις, οι δήμοι, ότι κατασκευάζεται αποσβένεται, η γη 
δεν υπόκειται σε απόσβεση. 

Μαρκούλης: Επειδή δεν καλύφθηκα, στα γήπεδα επομένως και στα οικόπεδα δεν 
εννοούμε μέσα τα κτηριακά που έχει μέσα ο δήμος; 

Αλεξανδροπούλου: Είναι παρακάτω, είναι στο 3, στον ισολογισμό που έχετε μπροστά σας, 
κτήρια και τεχνικά έργα. 

Μαρκούλης: Πρόεδρε όσον αφορά το ζήτημα του ισολογισμού και των παρατηρήσεων 
προκειμένου να είχε πλήρη εικόνα και το Δ.Σ. θα έπρεπε η αρμόδια υπηρεσία να προμηθεύσει 
όλους τους δημοτικούς συμβούλους με το σχετικό έντυπο των παρατηρήσεων επί του 
ισολογισμού.  

Όσον αφορά την 3η παρατήρηση από αυτές που ανέφερε η αρμόδια υπάλληλος, νομίζω ότι 
εκεί πέρα, από ότι κατάλαβα καλά, ανακύπτει ένα ζήτημα, μια διαφορά ύψους περίπου 
5.000.000€. 

Αλεξανδρουπούλου: ….. Η 3η παρατήρηση είναι για αγωγές τρίτων κατά του δήμου, 
διεκδικήσεις εργαζομένων, … ήταν η προηγούμενη που ήταν οι απαιτήσεις από πελάτες 
5.000.000, δεν έχει σημασία η σειρά, 2η παρατήρηση είναι. 

Μαρκούλης: Επομένως εφόσον αυτό το ποσό δεν υφίσταται δεν μπορούμε να μιλάμε για 
1.200.000€ συν επιπλέον δηλ. όλα τα νούμερα είναι θεωρητικά.  
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Αυτό το οποίο ήθελα να παρατηρήσω είναι ότι πέραν όλων των άλλων έχουμε μία 
σημαντική υστέρηση στην εκτέλεση των τεχνικών έργων. Από τα προβλεπόμενα 14.000.000€, 
στο κεφάλαιο των επενδύσεων ενώ είχαμε προϋπολογισμό 14.000.000€ τελικά έχουμε 
απολογισμό 4.792.999€ που σημαίνει ότι έχουμε υστέρηση σε έργα, σύμφωνα με αυτά που 
έχουμε μπροστά μας στο ύψος των 8.000.000€ περίπου.  

Βεβαίως εμείς και κατά την ψήφιση του προϋπολογισμού του 2015, βέβαια αυτό είναι 
άλλο κομμάτι αφορά το 2014, είχαμε επισημάνει την αβελτηρία γενικότερα όχι των υπηρεσιών, 
αλλά της διοίκησης του δήμου να συντάξει έναν προϋπολογισμό και ένα τεχνικό πρόγραμμα το 
οποίο πραγματικά θα ανταποκρίνεται στις πραγματικές ανάγκες των δημοτών και του δήμου της 
Βέροιας.  

Αυτό το οποίο παρατηρούμε εδώ και πολλά χρόνια είναι να έχουμε μια επανάληψη 
τεχνικών προγραμμάτων και των προϋπολογισμών κάθε χρόνο με καρμπόν επαναλαμβάνεται το 
προηγούμενο πρόγραμμα και το τεχνικό πρόγραμμα και ο προϋπολογισμός. Συνέπεια αυτής της 
στάσης της δημοτικής αρχής είναι να έχουμε αυτούς τους απολογισμούς.  

Βέβαια εδώ έχουμε ένα ζήτημα: Η σημερινή διοίκηση έχει να απολογηθεί για το 1/3 της 
χρονιάς, από το Σεπτέμβριο ανέλαβε τη διοίκηση. Για τα προηγούμενα θα πρέπει να απολογηθεί η 
προηγούμενη δημοτική αρχή η κ.Ουσουλτζόγλου. Και βέβαια εδώ θα πρέπει και η σημερινή 
δημοτική αρχή να καυτηριάσει τη σχετική στασιμότητα που παρατηρήθηκε στην εκτέλεση των 
έργων του τεχνικού προγράμματος και γενικότερα των μεγάλων έργων που κυριολεκτικά έχουν 
βαλτώσει και κατ’ επανάληψη με τις τοποθετήσεις μας έχουμε απασχολήσει το Δ.Σ. επ’ αυτών 
των ζητημάτων. Επειδή και στον προϋπολογισμό δεν συμμετείχαμε τον προηγούμενο, είναι σαφές 
ότι δεν θα ψηφίσουμε και τον απολογισμό, όπως δεν ψηφίσαμε και τον προϋπολογισμό τον 
προηγούμενο και να πω Πρόεδρε τη γενική στάση που έχουμε επί όλων των τροποποιήσεων που 
λαμβάνουν χώρα στη διάρκεια της θητείας, ότι δεν μπορεί να ζητείται από εμάς να ψηφίζουμε 
έναν προϋπολογισμό που δεν τον έχουμε ψηφίσει ποτέ.  

Επομένως από άποψη τακτικής θέσεως λέμε ότι δεν θα ψηφίσουμε και αυτό τον 
απολογισμό και δεν θα ψηφίσουμε και τον προϋπολογισμό. 

Μελιόπουλος: Η διοίκηση του δήμου φέρνει σήμερα προς το Δ.Σ. για συζήτηση, για 
έγκριση ή όχι τον οικονομικό απολογισμό και ισολογισμό για το έτος 2014. Είναι γνωστό και δεν 
νομίζω ότι σε αυτό θα διαφωνήσει κάποιος ότι ο οικονομικός απολογισμός-ισολογισμός αποτελεί 
την απεικόνιση του πως εκτελέστηκε ο προϋπολογισμός του δήμου, αυτόν που ψηφίσατε, τον 
αντιλαϊκό προϋπολογισμό πριν από κάποιο χρονικό διάστημα.  

Ως τέτοιο ζήτημα αντιμετωπίζουμε τον απολογισμό, τον ισολογισμό και θα εκφράσουμε 
την πολιτική μας θέση τονίζοντας ταυτόχρονα ότι δεν κρίνουμε το έργο των εργαζομένων στην 
οικονομική υπηρεσία που γνωρίζουμε ότι μοχθούν να ανταποκριθούν σε μια διαδικασία που δεν 
αποφασίζουν οι ίδιοι αλλά είναι υποχρεωμένοι να εκτελέσουν.  

Στην συζήτηση για τον προϋπολογισμό του δήμου το 2014 ως Λαϊκή Συσπείρωση είχαμε 
πει ότι αυτό συντάχθηκε σύμφωνα με τις κατευθύνσεις της Ε.Ε. και των κυβερνήσεων, γι’ αυτό 
είναι ενάντια στα συμφέροντα της λαϊκής οικογένειας του δήμου. Αυτό αποτυπώνεται άλλωστε 
και στον ισολογισμό σήμερα. Βέβαια στις ζωές των δημοτών έχει αποτυπωθεί με βαρύ 
αποτύπωμα, με αυξημένους δημοτικούς φόρους και χαράτσια, ελλιπέστατες υπηρεσίες για τους 
δημότες, υποβάθμιση υποδομών, ανυπαρξία έργων που θα διευκολύνουν τη ζωή των λαϊκών 
οικογενειών και γιατί όχι να την καλυτερεύουν κιόλας.  

Ο ισολογισμός – απολογισμός δείχνει πλεόνασμα από τη μια μεριά 1.255.430€ και έργα 
που δεν έχουν εκτελεστεί. Ο προϋπολογισμός έχει έργα αξίας 14.000.000€ ενώ έχουν εκτελεστεί 
έργα αξίας 4.800.000€. Πρώτον, από πού βγήκε το πλεόνασμα αυτό, με δεδομένη τη μείωση της 
κρατικής χρηματοδότησης φυσικά από τις τσέπες των δημοτών;  

Δεύτερον, η ανυπαρξία εκτέλεσης έργων, αυτό που βιώνει ο δημότης μας στην 
καθημερινότητά του σε σημείο του καλλικρατικού δήμου. Η διοίκηση του δήμου δεν κάνει τίποτε 
άλλο, παρά βάζει πλάτες  στο να περάσουν όλες οι επιλογές της Ε.Ε., των διαδοχικών 
κυβερνήσεων είτε λέγονται ΠΑΣΟΚ, ΝΔ, είτε ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.  

Για όλα τα παραπάνω θα καταψηφίσουμε τον οικονομικό απολογισμό και ισολογισμό που 
φέρνει σήμερα η διοίκηση του δήμου. Το όχι αυτό της Λαϊκής Συσπείρωσης, θέλω να τονίσω ότι 
είναι το μοναδικό που δίνεται ενάντια στον ισολογισμό-απολογισμό, αλλά από τη σκοπιά των 
συμφερόντων της λαϊκής οικογένειας του δήμου μας.  
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Κλείνοντας να πω ότι η κατάσταση για το 2015 και το 2016 προδιαγράφεται ακόμα 
χειρότερη. Με κείμενο οδηγιών για την κατάρτιση των προϋπολογισμών η τωρινή κυβέρνηση 
σχεδιάζει νέα επίθεση στις λαϊκές οικογένειες που ήδη στενάζουν από τη φτώχια, την ανεργία, την 
αναδουλειά, τις φοροεπιδρομές. Με όχημα και τους δήμους προωθείται παραπάνω χαράτσωμα 
και ο δραστικός περιορισμός των υπηρεσιών που ήδη λειτουργούν υποτυπωδώς, ακόμα και στα 
βοηθήματα σε οικονομικά αδύνατους προβλέπεται περικοπή. Τους καλεί να περιορίσουν δαπάνες 
και κυνικά τους καλεί να αυξήσουν τα δημοτικά τέλη. Ως Λαϊκή Συσπείρωση είμαστε η μοναδική 
παράταξη που βρίσκεται σε γραμμή αντιπαράθεσης στο σύνολο της αντιλαϊκής πολιτικής, της 
πολιτικής που επανειλημμένα λέμε ότι εκπορεύεται από Ε.Ε., από το μεγάλο κεφάλαιο και 
εφαρμόζεται από την κυβέρνηση και τους δήμους. Μετατρέπει το δήμο σε Α.Ε., τσακίζει 
περισσότερο τις ζωές των λαϊκών οικογενειών.  

Προβάλουμε και διεκδικούμε ως Λαϊκή Συσπείρωση τα εξής: Πλήρη και επαρκή 
χρηματοδότηση που να καλύπτει το σύνολο των αναγκών των δημοτών. Πλήρη επιστροφή των 
παρακρατηθέντων φόρων από τους ΟΤΑ, κατάργηση κάθε είδους τοπικής φορολογίας που χτυπά 
το λαϊκό εισόδημα, κατάργηση ελαστικών μορφών εργασίας, προσλήψεις μόνιμου προσωπικού με 
όλα τα δικαιώματα για να καλυφθούν όλες οι ανάγκες των δημοτών. Σύγχρονα έργα υποδομής και 
φόρους από τον κρατικό προϋπολογισμό που να έχουν στόχο την κάλυψη των αναγκών της 
λαϊκής οικογένειας όπως προστασία από πυρκαγιές, πλημμύρες, προστασία περιβάλλοντος, έργα 
για άρδευση και ύδρευση, αποχέτευση, δρόμοι. Ο σχεδιασμός, η μελέτη και η κατασκευή να 
γίνεται από δημόσιο φορέα. Η παιδεία, η υγεία, η πρόνοια, ο πολιτισμός να είναι δωρεάν με 
κρατική χρηματοδότηση και τέλος των τροφείων και των εισφορών στους παιδικούς σταθμούς. 

Καγκελίδης: Προσωπικά δεν περίμενα να υπάρχουν αυτές οι αποκλίσεις μεταξύ 
προϋπολογισμού και ισολογισμού. Φυσικά η ευθύνη αυτών των αποκλίσεων δεν είναι στο άψογο 
οικονομικό τμήμα που ακόμη μία φορά θα το εκθειάσω. Οι αποφάσεις αυτές είναι πολιτικές ή 
είναι από άλλα τμήματα, ήδη έπρεπε να είχαμε κάνει αυτές τις τροποποιήσεις που προβλεπόταν 
από το νόμο και να υπήρχαν αποκλίσεις του προϋπολογισμός 5 με 10% όπως είχα πει στη 
διαδικασία ψήφισης του προϋπολογισμού.  

Νομίζω ότι τουλάχιστον αυτά τα έργα τα οποία δεν εκτελούνται, το αρμόδιο τμήμα να 
προτείνει αυτές τις τροποποιήσεις, άρα να μην έχουμε αυτή την εικόνα και φαίνεται αν και δεν 
είναι η ουσία του θέματος.  

Όσον αφορά το θέμα των εσόδων που δεν είναι ευθύνη του τμήματος του οικονομικού, 
είναι απόφαση που είχα προτείνει εγώ στην Οικονομική Επιτροπή όταν ήμουν αντιδήμαρχος, να 
προβούμε στις επόμενες ενέργειες τις νομικές με αναφορές στον εισαγγελέα και από τους 
κατέχοντες τουλάχιστον να μπορούμε να εισπράξουμε, γιατί με τον τρόπο που ακολουθούμε και 
την πολιτική δεν θα τα εισπράξουμε ποτέ. Αυτά που μας χρωστάνε κάποιοι μπορεί να μην είναι 
και βεβαιωμένα.  

Θα πρέπει να δούμε και το θέμα των επισφαλών απαιτήσεων, αν πολλές από αυτές τις 
απαιτήσεις κατέληξαν και ανεπίδεκτης είσπραξης, τις οποίες εμφανίζουμε κ.Δαούλα, πρέπει και 
αυτό εδώ να μας απασχολήσει. Περιμένοντας ότι ο νέος προϋπολογισμός θα είναι με τον 
ισολογισμό ο οποίος θα καταλήξει, φυσικό ότι έργα δεν έγιναν, έσοδα δεν είχε ο δήμος.  

Να πω ότι θα τον ψηφίσω τον ισολογισμό με τις επιφυλάξεις που είχα σε κάποια νομικά 
πρόσωπα τα κονδύλια τα οποία πηγαίνουν. Αυτό φυσικά δεν θα ισχύει για το 2015. Εκεί αν δεν 
διορθωθούν οι περιπτώσεις αυτές φυσικό είναι να καταψηφίσω. 

Μπέκης: Δεν θα σας απασχολήσω πολύ, θέλω απλά να δηλώσω τη θέση μας, ότι θα 
καταψηφίσουμε τον ισολογισμό απολογισμό.  

Ένας λόγος ήταν ότι δεν ήμαστε συμμέτοχοι στη συζήτηση.  
Ένας δεύτερος λόγος είναι ότι διαφωνούμε όπως και με το φετινό σε όλη τη φιλοσοφία με 

την οποία καταρτίζεται.  
Και ένας τρίτος λόγος είναι ότι υπόκειται και αυτός στο ίδιο πολιτικό πνεύμα, στον έλεγχο 

από το παρατηρητήριο  και στο ίδιο πολιτικό πνεύμα των μειώσεων και της προσαρμογής του 
δήμου στο πνεύμα των μειώσεων και της πολιτικής της Ε.Ε. και του διεθνούς νομισματικού 
ταμείου και όλων των μνημονίων.  

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, το όχι πολιτικό και σε καμία περίπτωση σχετικό με τη δουλειά 
που κάνανε οι συνεργάτες, οι υπάλληλοι της οικονομικής υπηρεσίας. 

Ασλάνογλου: Όσον αφορά τη υστέρηση των εσόδων, ο κόσμος έχει δυσκολίες από την 
οικονομική συγκυρία, οι συμπολίτες μας προτιμούν τις  μακρόχρονες ρυθμίσεις, επομένως μερικά 
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από αυτά τα έσοδα αναμένεται να εισπραχθούν στα επόμενα έτη. Δηλ αν κάνει κάποιος μια 
ρύθμιση των 100 δόσεων θα πρέπει να πληρώσει το ποσό που οφείλει σε πάρα πολύ χρονικό 
διάστημα. 

Δαούλας: Εγώ θα κάνω δυο τρεις διευκρινίσεις σχετικά με τις παρατηρήσεις της ορκωτού. 
Ως προς τις απαιτήσεις από πώληση αγαθών, είναι έσοδα που είναι βεβαιωμένα σε χρηματικούς 
καταλόγους και εν πάση περιπτώσει υπήρχε μια διαδικασία μέσα στο 2014 η προσμονή των 
πολιτών για να ισχύσει η ρύθμιση με αποτέλεσμα να έχουμε μια μεγάλη υστέρηση στις 
εισπράξεις.  

Ένα άλλο ζήτημα που έχουμε να αντιμετωπίσουμε είναι η ανέχεια των πολιτών. Όπως 
γνωρίζεται και η κεντρική διοίκηση και ο δήμος έχει μεγάλη αδυναμία να εισπράξει από 
ανθρώπους που δεν έχουν. Υπάρχουν κάποια μεγάλα ποσά που είναι βεβαιωμένα, όπως είναι τα 
πρόστιμα αυθαιρέτων που και αυτά είναι στη διαδικασία της τακτοποίησης.  

Βέβαια ο δήμος έχει βεβαιωμένο ένα μεγάλο ποσό, αλλά οι πολίτες προβαίνουν σε 
τακτοποίηση κα μέχρι να οριστικοποιηθεί η τακτοποίηση και να γίνουν διαγραφές αυτά 
εμφανίζονται σαν απαιτήσεις του δήμου.  

Όσον αφορά τις αγωγές, εκκρεμούν πράγματι αγωγές της τάξης 1.850.000€ περίπου, οι 
οποίες ακόμη δεν έχουν τελεσιδικήσει, γι’ αυτό και δεν κάνουμε πρόβλεψη. Εμφανίζονται όλες 
αυτές οι υποθέσεις κάθε μια όταν εκδικάζονται και τότε βλέπουμε αν πραγματικά είναι υπέρ του 
δήμου ή όχι και ανάλογα αποτυπώνεται στον προϋπολογισμό.  

Ως προς το πλεόνασμα θέλω να επισημάνω ότι είναι μεν λογιστικό αποτέλεσμα, αλλά 
κατά κύριο λόγο προήλθε από τη μείωση του κόστους μισθοδοσίας κατά 700.000€ περίπου σε 
σχέση με το 2013 και κατά ένα μέρος από την πληρωμή των ληξιπρόθεσμων τα οποία το ίδιο το 
κράτος επιχορήγησε το δήμο χωρίς να τα απαιτήσει να τα πάρει πίσω. 

Δήμαρχος: Θα ξεκινήσω ότι η παρατήρηση τόσο του κ.Μαρκούλη όσο και του 
κ.Καγκελίδη ήταν σωστή, ότι πάντα και τα προηγούμενα χρόνια εμφανιζόταν ένα μεγάλο ποσό 
στα τεχνικά έργα το οποίο ουδέποτε μπορούσε να καταναλωθεί, γιατί αφορούσε τα χρήματα που 
απαιτούνται για το έργο μέχρι να ολοκληρωθεί το έργο και ιδιαίτερα τα μεγάλα έργα δεν 
τελείωναν σε 1 χρόνο.  

Βέβαια έχει βελτιωθεί η κατάσταση, γιατί θα θυμάται ο κ.Καγκελίδης σε σχέση με τα 
έξοδα το ποσό που πιανόταν στον προϋπολογισμό ήταν κάτω από 60%, άρα το 75% σήμερα 
σημαίνει ότι έχουν βελτιωθεί κάποια πράγματα στο σκεπτικό και θεωρούμε ότι του χρόνου θα 
είναι ακόμα μεγαλύτερο αυτό το ποσοστό, αλλά πράγματι έτσι είναι, ισχύει αυτή η παρατήρηση. 

Εγώ θα ήθελα να σταθώ σε δύο σημεία: Το ένα έχει αναφερθεί ήδη από τον κ.Δαούλα, 
Αχίλλειος πτέρνα του δήμου τα εισπρακτέα υπόλοιπα. Στα 6.000.000€ φαίνονται οι οφειλές προς 
τον δήμο και εισπράχθηκαν μόλις 200.000€. Κάτι αντίστοιχα ήταν και τα νούμερα του 2013, δεν 
έχει διαφορά και κάτι παραπάνω θα είναι και τα νούμερα του 2015. Υπάρχουν μέσα σε αυτά τα 
6.000.000€ και το γνωστό 1.700.000€ το οποίο δεν θα μπορέσει να εισπραχθεί ποτέ προφανώς. 
Υπάρχουν όπως είπε ο κ.Δαούλας πρόστιμα για πολεοδομικές παραβάσεις που είναι το 10% 
αυτού του ποσού τα οποία τακτοποιούνται, άρα κάποια στιγμή θα σβηστούν. Σε κάθε περίπτωση 
είναι όμως ένα πολύ χαμηλό ποσό. Ίσως η ανέχεια, ίσως κάποιοι επαγγελματικά αρέσκονται στο 
να χρωστάνε, πάντως είναι η Αχίλλειος πτέρνα του δήμου.  

Θα ήθελα από την άλλη να περάσω στο δυνατό σημείο του δήμου, το οποίο ενδεχομένως 
δεν φαίνεται με μια πρώτη ανάγνωση, αν δούμε τον ισολογισμό και το παθητικό, θα δούμε ότι τα 
ποσά της χρήσης από το 2013, τα οφειλόμενα από το δήμο ανερχόντουσαν περίπου σε 
9.400.000€. Το αντίστοιχο ποσό για το 2014 ήταν 1.000.000€ λιγότερα, αυτό από μόνο του 
δείχνει νοικοκυροσύνη. Είμαστε σε μια κατάσταση οικονομικά δεινή ως δήμοι, παρόλα αυτά 
έχουμε τη δυνατότητα να πληρώνουμε τα δάνεια μας, έχουμε την δυνατότητα να μειώνουμε τα 
χρήματα που χρωστάμε, είτε προς τράπεζες είτε προς τρίτους και βεβαίως να μην παίρνουμε 
δάνεια, είναι πολύ σημαντικό αυτό.  

Ενδεικτικά θα πω για όσους έχουν μπροστά τους τη σελίδα που αναφέρει το παθητικό του 
2014, θα δείτε ότι τα δάνεια των τραπεζών ήταν στις 31/12/2014 περίπου 5.500.000€ (είναι το 
άθροισμα του 4.800.000€ + 660.000€, μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις πληρωτέες στην επόμενη 
χρήση) και θα δείτε το υπόλοιπο ποσό που είναι κάτι λιγότερο από 3.000.000€ επί της ουσίας 
καλύπτεται από το αποθεματικό. Δηλ. τι σημαίνει αυτό; Αν 31 Δεκεμβρίου σταματούσε να 
λειτουργεί ο δήμος πέραν των τραπεζών που υπήρχε μια οφειλή της τάξης των 5.500.000€ δεν θα 
χρώσταγε καθόλου χρήματα προς τρίτους, είτε σε προμηθευτές, είτε σε έργα, είτε σε 
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ασφαλιστικούς οργανισμούς και θα είχε και ένα μικρό υπόλοιπο πλεόνασμα. Είναι πολύ 
σημαντικό αυτό ειδικά στους δύσκολους καιρούς που ζούμε. 

Καγκελίδης: Συμπληρωματικά για κάτι που ξέχασα, το ίδιο συμβαίνει όχι με τις 
επισφαλείς απαιτήσεις, αλλά υπάρχουν και υποχρεώσεις που εγώ νομίζω μερικά έχουν 
παραγραφεί κιόλας, ότι τα χρωστάμε. Νομίζω μέσα στις υποχρεώσεις μας, όταν ήταν και τα 
ληξιπρόθεσμα μέσα, είχαμε και περιπτώσεις οι οποίες είναι όλες, μπορεί στην πραγματικότητα να 
μην είναι υποχρεώσεις. 

Δαούλας: Ένα μέρος από τα ληξιπρόθεσμα έχει τακτοποιηθεί, απλά έχουμε υποθέσεις που 
ήρθαν στο Δ.Βέροιας από τους πρώην Καποδιστριακούς δήμους που ναι μεν αποτυπώνονται σαν 
υποχρεώσεις, αλλά δεν γνωρίζουμε αν αυτή τη στιγμή έχουν ασκηθεί αγωγές. Δεν έχει έρθει 
τίποτα στο δήμο για να ξέρουμε και τις έχουμε αποτυπωμένες χωρίς να είμαστε σε θέση αυτή τη 
στιγμή να τις διαγράψουμε. Έχει ένα μέρος από τέτοιες υποχρεώσεις, τις οποίες στην πορεία θα 
δούμε πως μπορούμε αν θα τις διαγράψουμε ή όχι. 

Πρόεδρος: Ποιοι εγκρίνουν τον απολογισμό, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα χρήσης του 
Δήμου Βέροιας έτους 2014; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν είκοσι τέσσερις (24) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Α. Λαζαρίδης, 
Θ. Αγγελίνας, Χ. Κούτρας, Τ. Χατζηαθανασίου, Β. Παπαδόπουλος, Α.Σιδηρόπουλος, Δ.Κουλουριώτης, 
Δ.Τραπεζανλής, Θ. Κορωνάς, Σ.Διαμάντης, Γ.Σοφιανίδης, Ν. Μωυσιάδης, Π.Τσαπαρόπουλος, 
Β.Λυκοστράτης, Γ. Κάκαρης, Μ. Παπαϊωάννου, Λ.Ακριβόπουλος, Σ.Ασλάνογλου, Γ.Ορφανίδης, 
Ε.Ιακωβίδου, Α.Σιακαβάρας, Θ.Τέτος, Ν. Τσιαμήτρος, Α. Καγκελίδης 

Λευκή ψήφο έδωσαν έξι (6) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Κ.Καραπαναγιβτίδης, Σ.Ελευθεριάδου, 
Η.Τσιφλίδης, Ζ.Πατσίκας, Γ.Γουλτίδης, Ι.Κυρατλίδης 

Αρνητική  ψήφο έδωσαν έξι (6) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Ν.Μπέκης, Α.Αποστολόπουλος, 
Π.Παπαδίνα, Α.Μαρκούλης, Σ.Στουγιάννος, Γ.Μελιόπουλος 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 29-9-2015 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου οικονομικών Στυλιανού Ασλάνογλου. 
2.- Τις υπ’ αριθ. 327 και 513/2015 αποφάσεις της Οικονομικής Επιτροπής 
3.- Τα παραπάνω στοιχεία του απολογισμού, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα χρήσης του 
Δήμου Βέροιας διαχειριστικής περιόδου 2014. 
4.- Την σχετική έκθεση ελέγχου της παραπάνω ορκωτής ελέγκτριας-λογίστριας. 
5.- Ότι στη συνεδρίαση παραβρέθηκαν η ορκωτή ελέγκτρια-λογίστρια που συνέταξε το παραπάνω 
πιστοποιητικό και ο Προϊστάμενος της Δ/νσης Οικονομικού του Δήμου. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις των άρθρων 96 και 163 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.) και των άρθρων 65 και 72 του Ν. 
3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Εγκρίνει τον απολογισμό εσόδων και εξόδων του Δήμου Βέροιας, οικονομικής χρήσης 
2014, κατά τον οποίο τα έσοδα ανήλθαν σε 41.523.964,09€, τα έξοδα σε 38.069.771,18€ και το 
χρηματικό υπόλοιπο σε 3.454.192,91€, όπως λεπτομερώς αναγράφονται στον οικείο απολογιστικό 
πίνακα. 

Β) Εγκρίνει τον ισολογισμό διαχειριστικής περιόδου 2014 του Δήμου Βέροιας, ο οποίος 
εμφανίζει γενικό σύνολο ενεργητικού 139.472.194,96€, γενικό σύνολο παθητικού 
139.472.194,96€ και καθαρά αποτελέσματα (Πλεόνασμα) χρήσης: 1.255.430,90€. 
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Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  569 / 2015 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης  Ε. Γκόγκα  
Θ. Αγγελίνας  Χ. Κεχαΐδης  
Χ. Κούτρας     
Β. Παπαδόπουλος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α. Σιδηρόπουλος  Χ. Σταφυλίδου  
Δ. Κουλουριώτης  Ι. Σιδηρόπουλος  
Δ. Τραπεζανλής  Ν. Αγγέλου  
Θ. Κορωνάς     
Σ. Διαμάντης     
Γ. Σοφιανίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Β. Λυκοστράτης     
Γ. Κάκαρης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Λ. Ακριβόπουλος     
Σ. Ασλάνογλου     
Γ. Ορφανίδης     
Ε. Ιακωβίδου     
Α. Σιακαβάρας     
Θ. Τέτος     
Κ. Καραπαναγιωτίδης     
Ι. Κυρατλίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος     
Ζ. Πατσίκας     
Α. Καγκελίδης     
Γ. Γουλτίδης     
Σ. Ελευθεριάδου     
Η. Τσιφλίδης     
Ν. Μπέκης     
Π. Παπαδίνα  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  14-10-2015 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

Α. Μαρκούλης 
Σ. Στουγιάννος 
Γ. Μελιόπουλος 
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